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Všude tam, kde jsou nějací naši Poříčáci. Tohle bylo pro mě osobně nové 
a  musím říct, že i  dost emotivní. Překvapené a  někdy až rozzářené oči 
seniorů mi zůstanou v paměti po dlouhou dobu.
Pak jsme tu měli opět naše tradiční akce, které se letos mohly konat již 
bez covidových opatření a toho zvláštního pocitu nepohodlí a jakési ne-
zodpovědnosti, jestli máme nebo nemáme mít nasazenou roušku a jestli 
je či není povoleno zpívat. Těmito akcemi bylo skautské Betlémské světlo, 
vánoční varhanní koncert v  kostele a  koncert folkové skupiny Fukanec 
v Obecním domě.
A  už tu byl Silvestr a  Nový rok. Tady jsem dostával dost často otázku, 
jestli bude letos ohňostroj, nebo ne? Poslední novoroční ohňostroj ve 
Velkém Poříčí se konal 1. ledna 2020, a pak jeden speciální ohňostroj dne  
11. září 2021 u příležitosti výročí 30 let samostatnosti obce. V témže roce 
rozhodlo zastupitelstvo městyse v dalším konání ohňostrojů zatím ne-
pokračovat.
Dále jsme  tu na začátku roku měli v  sobotu dne 7. ledna Tříkrálovou 
sbírku s obdivuhodnou vybranou částkou. Více viz samostatný článek ve 
zpravodaji. 
23. ledna se pak konalo mimořádné zasedání zastupitelstva a občanů k při-
bližně 27 žádostem na změnu územního plánu. Bylo to dlouhé zasedání, ale 
snad se podařilo za podpory odborníků v této oblasti pomoci žadatelům si 
věci utříbit a nasměrovat.
V únoru se po covidové době mohl opět konat ples městyse. V tomto pří-
padě šlo o 10. ročník, takže termín symbolicky 10. února. Hudba v podání 
kapely Ledvin Stones byla výborná volba, bohatá tombola od mnoha ne-
jen poříčských dárců, inspirativní taneční představení a především skvělá 
moderátorka celého večera naše Petra Strnadová. Věřím, že účastníci si 
ples užili a všem, kteří jste se na téhle akci nějak podíleli, patří velké DÍKY.
A teď malý náhled do nejbližší budoucnosti.
Od 20. února nás čeká uzavírka ulice Příčná a s tím spojená asi naše nej-
větší akce pro tento rok: Rekonstrukce mostu „u zrcadla“. Více informací 
najdete v samostatném článku.
Další blízkou akcí bude také kácení stromů ve svahu nad řekou na dolejším 
konci a stahování přes vodu a volnou plochu vedle prodejny Horse FeeD. 
Tato plocha by následně měla být v průběhu roku upravena částečně na 
dětské hřiště a parkoviště. Podle toho, jak na sebe budou věci vhodně nava-
zovat a jak to budou ovlivňovat jiné stavební práce v obci.
Možná si někteří z vás vzpomenou na loňské natáčení dokumentu skupi-
ny Paměti národa na téma „Poválečné Kladsko“. Letos, přibližně v polovi-
ně dubna by zde opět rádi natáčeli a doplnili dokument o nová svědectví. 
Pokud byste tedy věděli o někom, kdo by k tomuto tématu měl co říci, 
neváhejte se přihlásit, nejlépe přímo na kontakt: Miroslav Tyč, miroslav.
tyc@postbellum.cz, tel.: 727 880 794.
8. května jsou pak v plánu tradičně Poříčské toulky a na konci měsíce června 
se připravuje setkání obcí Poříčí, tentokráte v Poříčí u Trutnova. Dle před-
běžných informací od pořadatele se chystají sportovní klání ve fotbale, vo-
lejbale a ping-pongu.
Asi poslední, co mě teď napadá, je akce Poříčské pivní slavnosti, ta se 
dle informace hlavního organizátora Michala Lokvence letos přesouvá do 
Hronova.
Rád bych poděkoval celému týmu městyse Velké Poříčí za podporu a na-
sazení při všech proběhlých akcích. 

Michal Cvejn

Editorial
Milí čtenáři, v životě nastanou chvíle, kdy řešíme nějakou nepříjemnou 
situaci, zdravotní komplikace, úrazy, finanční potíže, opravy v  domác-
nosti nebo třeba nepojízdné auto. Některé z těchto neplánovaných oka-
mžiků zvládneme vyřešit sami, s  dalšími potřebujeme možná pomoc 
druhých. V  tu danou chvíli nám to samozřejmě připadá jako nesmírně 
těžká situace nebo velký problém, ale s odstupem času se mnohdy ukáže, 
že to mělo svůj důvod. Důvod k tomu, abychom se nad něčím zamysleli, 
něco si uvědomili, přehodnotili nebo změnili. 
V poslední době jsem poslouchala nahrávku od Jima Stovalla. Je to velmi 
úspěšný člověk, který získal mnohá mezinárodní ocenění. Ale také je to 
člověk, který postupně ztrácel zrak a ve svých 29 letech o něj zcela přišel. 
Než se tak stalo, pracoval tři roky s chlapcem, který ho velmi ovlivnil. Jme-
noval se Christopher a byli mu 4 roky, když ho Jim poznal. Christopher byl 
nevidomý a měl i mnoho dalších zdravotních problémů. Zemřel ve svých 
sedmi letech.  Říkáte si, že je to smutný příběh? Určitě ano. Ale životní 
příběh Jima Stovalla je velmi pestrý a inspirující. Možná i díky těmto třem 
létům strávených s Christopherem. A on sám mluví o tom, co mu během 
těch tří let Christopher předal, co ho naučil a jaký vzkaz tu zanechal. Chci 
se s vámi o to také podělit. Jsou to tyto věci: „1. Christopher mi zanechal 
pochopení toho, že neexistuje nic takového, jako je bezvýznamný člověk. 
2. Neexistuje nic z toho, jako je bezvýznamný vztah. 3. Neexistuje nic ta-
kového, jako je bezvýznamný den. Každý den je dar, každý den je radost. 
4. Neexistuje nic takového, jako bezvýznamný moment.“
Postarejte se o to, abyste ve svých životech využívali vždy v životě vaše 
právo volby. Právo volby udělat kvalitní rozhodnutí a změnit svůj život 
tím, že změníte své myšlení. 
Přeji vám, abyste využívali svého práva volby a také svého zraku. To je 
dar. Ale ještě, a to je důležitější, využívali své vize. „Zrak vám ukazuje, kde 
jste a co je kolem vás. Vize vám ukáže, kde můžete být a co všechno je pro 
vás možné.“ Jim Stovall
Možná, že najdete svoji inspiraci nebo směr v následujících příspěvcích.  
Možná někde jinde. Ale nikdy ji nezapomeňte hledat a nezapomeňte snít.

Petra Strnadová

Slovo starosty
Zdravím všechny obyvatele Velkého Poříčí. 
Přijde mi to, že ještě před chvílí jsme se skauty rozdávali Betlémské světlo 
a už je tu plesová sezóna. 
Zkusím zavzpomínat na společné chvíle, co jsme ve Velkém Poříčí prožili 
od posledního vydání našeho zpravodaje. Ještě před Vánocemi jsme tady 
měli již tradiční akci Vánoční cinkání ve spolupráci MŠ a ZŠ za podpory 
městyse. Akce se poslední dva „covidové roky“ buď nekonala, nebo byla 
přesunuta do areálu MŠ. Letos, tedy vlastně už loni (14. prosinec), mohla 
být opět plně veřejná. Co bylo ale nové, tak to bylo místo konání u zá-
kladní školy a školní jídelny. Tohle místo se vybralo, aby děti nepřebíhaly 
cestu mezi dětským trhem a hudebním vystoupením a bylo všechno na 
jednom místě, včetně živého stromku a betlému. Za mě osobně bych ce-
lou akci doprovázenou vůní svařáku označil za velmi zdařilou. Všem, kteří 
jste se na této akci podíleli, patří velké díky. Pro případ nějakých podnětů 
ke změnám či vylepšení, jsem připraven naslouchat a diskutovat.
Před vánočními svátky také probíhají návštěvy seniorů v Domově seniorů 
ve Velkém Poříčí, Justýnce v Hronově a Domově důchodců v Malé Čermné.  
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ÚŘAD INFORMUJE

Výtah z usnesení Rady městyse Velké Poříčí
(prosinec 2022 – únor 2023)

Rada schválila: 
• Rozpočtové opatření č. 7
• Pravidla rozpočtového provizoria na rok 2023
• Rozpočet na rok 2023 a střednědobý výhled rozpočtu na 
 roky 2024 a 2025 Základní školy Velké Poříčí, okres Náchod
• Aktualizaci směrnice pro provádění poptávkového řízení pro zakázky 
 malého rozsahu Městyse Velké Poříčí
• Zadávací dokumentaci se závazným vzorem smlouvy o dílo k veřejné 
 zakázce „Protipovodňová opatření pro městys Velké Poříčí“ – rozhlasy
• Výsledek veřejné zakázky „Most ev.č. 1-01 v ulici Příčná, 
 Velké Poříčí: rekonstrukce“ před uzavřením smlouvy
• Rozpočtová opatření č. 8
• Odměny ředitelům PO ZŠ a MŠ
• Ponechání poplatků za svoz KO pro rok 2023 ve stejné 
 výši jako v roce 2022
• Uzavření dohody o provedení práce TDI na akci 
 „Most ev.č. 1-01 v ulici Příčná, Velké Poříčí
• Účtový rozvrh na rok 2023
• Výsledek veřejné zakázky „Protipovodňová opatření 
 pro městys Velké Poříčí“– rozhlasy
• Odpisový plán na rok 2023
• Pronájem pozemku p. č. 616/1 o výměře 160 m2

• Pronájem pozemku p. č. 1359/2 o výměře 1576 m2

Usnesení ze zasedání
Zastupitelstva městyse Velké Poříčí 
(12. prosince 2022)
Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Žádost občanů a ZD Velké Poříčí o vybudování 
 kanalizace v ulici Na Kopci
• Finanční situaci městyse k 30. 11. 2022
• Rozpočtová opatření schválená radou městyse
• Předloženou nabídku České spořitelny a.s.

Zastupitelstvo schvaluje:
• Nový Jednací řád zastupitelstva městyse Velké Poříčí a zároveň 
 ruší stávající Jednací řád zastupitelstva městyse Velké Poříčí 
 z 8. 11. 2010
• Pravidla rozpočtového provizoria na rok 2023
• Realizaci akce „Most ev.č. 1-01 v ulici Příčná, 
 Velké Poříčí: rekonstrukce“ v roce 2023
• Realizaci akce „Protipovodňová opatření 
 pro městys Velké Poříčí“ – rozhlasy v roce 2023

Usnesení ze zasedání 
Zastupitelstva městyse Velké Poříčí
(23. ledna 2023)

Zastupitelstvo schvaluje:
• Způsob úhrady vyčíslitelných nákladů spojených s pořízením územně 
 plánovací dokumentace a souvisejících dokumentací ve Změně č. 5 
 Územního plánu Velkého Poříčí
• Pořízení Změny č. 5 Územního plánu Velké Poříčí podle § 55a) 
 zákona č. 183/2006 Sb., O územním plánování a stavebním řádu, 
 ve znění pozdějších předpisů, tj. zkrácený postup pořizování 
 změny územního plánu
Jmenuje:
• Bc. Michala Cvejna pověřeným zastupitelem ve věci 
 Územního plánu Velkého Poříčí

Vážení spoluobčané,
v minulém zpravodaji se loučil pan starosta Pepa Král a představilo se vám 
nové vedení. Já jsem své malé rozloučení napsala do červencového zpra-
vodaje a dál jsem čekala, až se nový starosta s místostarostkou zapracují. 
Proto píši až nyní. Vidím jejich snahu a myslím si, že do rozjetého vlaku na-
skočili dobře, a že s nimi budete spokojeni i vy, poříčští občané. 
Já v zastupitelstvu pracuji od roku 1998, kdy jsem byla řadovou zastu-
pitelkou, poté jsem byla od roku 2002 radní a  dále od roku 2006 mís-
tostarostkou. Za mého působení se na obci vystřídalo na různých postech 
několik lidí a já mohu s čistým svědomím napsat, že všichni, se kterými 
jsem kdy mohla pracovat, byli moc fajn, byl na ně spoleh a já na ně s lás-
kou vzpomínám. Momentálně na chvíli pracuji jako záskok v  základní 
škole, ze které jsem si na 16 let odskočila na obec, kde jsem opět radní. 
Vše se mi nějak vrací, jen to mládí ne.
Tímto bych chtěla poděkovat všem svým bývalým spolupracovníkům za 
hezká společně strávená pracovní léta. Také Pepovi K. děkuji za dobrou 
spolupráci, při které jsme si vycházeli vstříc a mohli se vzájemně jeden 
na druhého spolehnout, jak to má správně být. Pepovi přeji poklidný 
důchod a všem na obci přeji, ať se jim dobře daří ke spokojenosti jejich 
i všech Poříčáků.

Táňa Šancová

Informace o stavebních akcích

Rekonstrukce mostu v ulici Příčná
V  měsíci březnu bude zahájena dlouho připravovaná výstavba nového 
mostu v ulici Příčná. Bude se jednat o finančně i organizačně nejnároč-
nější stavební akci od rekonstrukce Obecního domu. Výstavba je naplá-
novaná do října 2023.
Na základě pravidelných prohlídek mostů, bylo v závěru roku 2018 roz-
hodnuto radou městyse o vypracování studie na rekonstrukci, případně 
stavbu nového mostu v ulici Příčná. Na místním jednání s projektantem 
pak bylo doporučeno neopravovat starý most na cca 30 let a místo toho 
vypracovat studii ve variantním řešení výstavby nového mostu s podstat-
ně delší životností. 
V  roce 2019 byla objednána variantní studie u  společnosti MDS Pro-
jekt s.r.o. Vysoké Mýto. V  lednu 2020 proběhla schůzka projektanta 
s  majiteli sousedních nemovitostí, firem z  dotčené lokality a  zástupci 
městyse. Byly představeny varianty s  oboustranným a  jednostranným 
chodníkem na severní straně. Na základě diskuse byla zvolena varianta  
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s jednostranným chodníkem, která dále počítá s jeho rozšířením po odboč-
ku do ulice Antonína Pavlíka a úpravou křižovatky ulice Poříčská – Příčná. 
Následně byla uzavřena smlouva o dílo se společností MDS projekt s.r.o., Vy-
soké Mýto na dokumentaci pro společné územní a stavební povolení včetně 
provedení stavby. V  roce 2021 byla dokončena projektová dokumentace, 
drobné úpravy jsme prodiskutovali s majiteli sousedních pozemků přímo 
na místě budoucího mostu. Následně bylo zažádáno o vydání společného 
rozhodnutí, které bylo pravomocně vydáno 21. 2. 2022. 
Veškeré přípravné práce směřovaly k  realizaci akce na stavební sezonu 
2023, po dokončení rekonstrukce ulice Náchodská v letech 2021–22. Že 
šlo o správné rozhodnutí dosvědčilo i prudké zhoršení technického sta-
vu způsobeného zvýšeným provozem v  letech 2021 a 2022. Důležitým 
argumentem pro realizaci výstavby v letošním roce je i zahájená stavba 
přeložky silnice II/303 v úseku Běloves – Velké Poříčí. Při realizaci výstav-
by u Železňáku, (v plánu Královéhradeckého kraje je na rok 2024) dojde 
k uzavření sjezdu do Poříčské ulice a příjezd ulicí Příčná po novém mostě 
bude jedinou trasou do levobřežní části Velkého Poříčí. Z tohoto důvodu 
bude ihned po skončení výstavby mostu realizována výstavba chodníku 
od nového mostu do ulice Náchodská.
Zastupitelstvo městyse zařadilo dne 17. 3. 2021 akci do Střednědo-
bého výhledu rozpočtu 2022–23 a  následně ji potvrdilo i  v  návrhu 
přijatém 16. 3. 2022. Po celé uplynulé volební období bylo na stavbu 
mostu pamatováno i  tvořením finanční rezervy. Celkové náklady ve 
výši 26 000 000 Kč jsou tak pro rok 2023 v rozpočtu vyčleněny.
V roce 2022 bylo zahájeno i vyhledávání vhodných dotačních prostředků. 
Bohužel není pro tento typ staveb mnoho možností. Společnost Výcho-
dočeská rozvojová s.r.o. je připravena reagovat na očekávanou, avšak již 
půl roku odkládanou výzvu Ministerstva pro místní rozvoj na Podporu 
obnovy místních komunikací, jejíž součástí mohou být i mosty. Dále jsme 
uskutečnili řadu jednání o finanční pomoci od Královéhradeckého kraje. 
Důležitou schůzkou, přímo zde ve Velkém Poříčí bylo jednání starosty  
Bc. Michala Cvejna s  hejtmanem Mgr. Martinem Červíčkem a  jeho ná-
městkem MVDr. Pavlem Bělobrádkem.
Nyní při uzávěrce zpravodaje je stavba připravována. Probíhá statické po-
souzení sousedních nemovitostí, návrh opatření k zajištění jejich statiky. 
Připravují se dopravní opatření, především změna autobusových linek. 
Podrobné informace jsou průběžně zveřejněny na webu a zasílány obča-
nům Mobilním rozhlasem.
Na základě výběrového řízení bude zhotovitelem nového mostu společnost 
MADOS MT s.r.o., Lupenice, Kostelec nad Orlicí. Jedná se o zkušenou firmu 
z našeho regionu, která prováděla výstavbu technologicky stejných mostů 
i v  sousedním Náchodě. Ve Velkém Poříčí pak například realizovala v  roce 
2021 výstavbu opěrných zdí v ulici Žďárecká. Technickým dozorem investo-
ra bude Ing. Pavel Matyska, který jako stavbyvedoucí před časem realizoval 
výstavbu mostu u Hanušovy hospody. Spolupracujeme také i s Ing. Petrem 
Jedlinským, který pro nás dlouhodobě zajišťuje mostní prohlídky. Z pozice 
projektanta, autora mostu, bude výstavbu dozorovat Ing. František Černík. 

Josef Vondra, stavební technik městyse

Upozornění na splatnost místních poplatků
Poplatek za komunální odpad:
Upozorňujeme občany, že podle Obecně závazné vyhlášky č. 2/2021 
o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství je splat-

nost poplatku do 31. března 2023. Poplatek můžete uhradit na podatel-
ně Úřadu městyse Velké Poříčí, platit lze v hotovosti nebo kartou. Popla-
tek také můžete uhradit převodem na účet městyse č. 29527551/0100,  
VS – datum narození ve formátu DDMMRRRR, specifický symbol – číslo 
domu, platba za každou osobu zvlášť.
Výše poplatku činí za osobu 700 Kč.

Úlevu 200 Kč mají osoby do 15 let věku, osoby starší 75 věku a studující, 
kteří jsou v průběhu studia ubytováni mimo území Velkého Poříčí.

Poplatek je povinna uhradit:
Fyzická osoba přihlášená k trvalému pobytu ve Velkém Poříčí.
Vlastník bytu, rodinného domu nebo stavby určené k individuální rekre-
aci, ve kterých není přihlášená žádná fyzická osoba, a to ve výši poplatku 
za jednu fyzickou osobu.

Poplatek ze psů:
Upozorňujeme také na splatnost poplatku ze psů. Dle Obecně závazné 
vyhlášky č. 4/2019 je splatnost poplatku do 31. března 2023. Připomí-
náme také povinnost nahlášení změn v držení psa (přihlášení, odhlá-
šení psa).
Majitele psů také žádáme, aby po svém pejskovi uklízeli psí exkremen-
ty. V případě dotazů týkajících se místních poplatků můžete volat na 
tel. číslo 775 583 260. 

Petra Merklová

Moderní je třídit
Třiďte odpady! Stále o tom čteme, vidíme to v televizi, na internetu, pla-
káty a billboardy jsou všude kolem nás. Každý prvňák ví, který kontejner 
k čemu slouží. A přesto to stále nefunguje!
Otevřu kontejner určený ke sběru plastů – a válí se tam plechovky od 
nápojů. A přitom ten správný stojí jen o pár metrů vedle. Naši pracovníci 
z TS často musí vytřídit pytle plné všeho možného – od zbytků jídel až po 
kovové obaly – z kontejnerů určených na plast nebo papír. Chápu, že se 
občas někdo splete nebo třeba neví přesně, kam který odpad patří, ale 
vyhazovat pytle se smíšeným odpadem záměrně do těchto kontejnerů? 
Proč asi? Protože někteří nejsou schopni si pořídit a zaplatit popelnici?
Existuje několik nepodložených mýtů, které slouží jako výmluva, proč se 
tříděním odpadu nenamáhat. Tak např. často se říká „stejně to pak vysy-
pou na jednu hromadu“. Není to pravda, odpad jednou roztříděný se už 
znovu nemísí. Pokud by vzniklo podezření, že se tak v nějaké obci děje, je 
důležité a nutné to vyřešit. Nebo si možná někdo myslí, že třídí málokdo. 
V České republice třídí odpad už téměř tři čtvrtiny Čechů, většina domác-
ností to považuje za samozřejmost.
Je to naše odpovědnost vůči nám a hlavně vůči našim dětem. Kdysi se od-
pad vyhazoval přímo na ulici, dnes už to nikoho nenapadne. Doufejme, 
že přijde doba, kdy bude běžnou praxí pro každého svůj odpad roztřídit.
Velké Poříčí má celkem 15 sběrných hnízd, myslím, že nikdo nemusí 
chodit nijak zvlášť daleko. A jsem si jistá, že většina občanů naší obce 
pravidla třídění skutečně dodržuje. A těch několik jedinců, kteří si stále 
myslí, že mohou odhazovat odpad jak je napadne, by si mělo uvědomit, 
že škodí nejen ostatním, ale také sobě! Pokud někoho takového uvidíte, 
prosím, nenechávejte to jen tak.
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Přehled o tom, jak jsme nakládali s odpady v  loňském roce si připra-
vím do dalšího čísla zpravodaje a vše také najdete na našich webových 
stránkách.

 Jana Pitašová

Informace k odpadům
Podle nového zákona o odpadech je obec povinna zajistit do roku 2025, 
aby podíl recyklovatelných složek komunálního odpadu (plasty, sklo, 
bioodpad, kovy atd.) tvořil alespoň 60 % celkového množství KO, do roku 
2030 65 % a v roce 2035 70 %. 
Co to pro nás všechny znamená? Že skutečně je potřeba třídit odpad!
Poplatek za uložení komunálního odpadu (KO) na skládku byl v roce 2022 
900 Kč za tunu, v tomto roce je 1 000 Kč za tunu. A bude se postupně na-
vyšovat. Pokud se nám podaří dodržovat limit, který loni byl 190 kg KO na 
osobu, máme jako obec slevu a platíme 500 Kč za tunu.  Zatím se nám to 
dařilo! Na příští rok je stanovený limit 180 kg KO na osobu. Tak doufejme, 
že i toto množství se nám podaří dodržet.

Jana Pitašová

Co jsme zažili

Ještě jednou Vánoce
Ráda bych se krátkou vzpomínkou vrátila k předvánočnímu období.
14. prosince se po dvouleté odmlce konalo vánoční setkání seniorů v sále 
obecního domu. Bylo připraveno pro všechny malé občerstvení a přizváni 
dva milí muzikanti – pan Jaroslav Hornych a pan Jiří Paul.

Já sama jsem si připravila pár slov na uvítanou. Čekala jsem, že přijdou ba-
bičky a dědečkové, kteří si chvíli posedí a zavzpomínají na „staré zlaté časy“. 
Ale to jsem se spletla! Dorazili „čupr“ dámy a pánové, kteří to po nějaké 
chvíli pěkně roztočili. Tančili celý večer, a to nejen na klasickou dechovku, 
ale hlavně na moderní písničky. Když se sálem neslo Nonstop, já chci žít 
nonstop…, pochopila jsem, že tomu tak skutečně je. Myslím, že dnešní 
mládež, sedící u svých computeru (kompjútrů), by se divila.
Bylo to skvělé a věřím, že se všichni báječně bavili. Určitě se už těší na 
květnové setkání…?
PS: čupr – čiperný, podnikavý, živý

Jana Pitašová

Paměti národa
V prostorách Obecního domu byl v roce 2022 natáčen dokument z cyklu 
Paměti národa. Velké Poříčí bylo na konci listopadu 2022 jedním z míst, 
kde se vytvořený dokumentární film i promítal veřejnosti. Po skončení 
promítání proběhla beseda, které se zúčastnili nejen tvůrci dokumentu, 
ale i pamětníci, kteří v dokumentu vystupovali, jejich rodiny a široká ve-
řejnost. Účast a zájem lidí byl skutečně velký.
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Vánoční cinkání 
V polovině prosince se uskutečnilo tradiční Vánoční cinkání u stromečku, 
tentokrát na prostranství přímo u základní školy. Žáci ze ZŠ zde prodávali 
své ručně vyrobené vánoční ozdoby a dekorace a děti z MŠ si nacvičily pás-
mo vánočních písní.

Vánoční posezení pro seniory
Ve stejný den, jen o několik desítek minut později, přišli naši senioři 
do sálu Obecního domu. Zde pro ně bylo připraveno vánoční posezení 
s drobným pohoštěním. Do večerních hodin se všichni skvěle bavili a tan-
čili při živé hudbě.

Vánoční koncert
Před koncem roku se v  sále Obecního domu konal koncert folkové ka-
pely Fukanec. Společně s  jejich speciálním hostem, známým folkovým 
hudebníkem Víťou Troníčkem, připravili všem návštěvníkům pohodový 
a  zábavný večer. Slyšeli jsme nejen krásné písně s  vlastními texty, ale 
i humorné historky z koncertů a osobních životů.

10. Obecní ples
Jeden z únorových pátečních večerů patřil tanci, zábavě, jídlu a pití. Již při 
vstupu do sálu návštěvníky přivítali pan starosta Michal Cvejn a paní mís-
tostarostka Jana Pitašová skleničkou sektu. Po krátkém zahájení a přivítání 
všech návštěvníků nás čekalo první taneční vystoupení ve stylu street dan-
ce v podání mladých tanečníků z Domino Hronov. Druhé taneční vystou-
pení bylo pole dance. Jde o  moderní tanečně-sportovní disciplínu, která 
spojuje dohromady prvky gymnastiky a akrobacie na vertikální tyči i mimo 
ní. Taneční parket však nebyl obsazen jen tanečníky při předtančeních, ale 
zejména všemi návštěvníky ve chvílích, kdy k  tanci hráli členové kapely 
Ledvin Stones. Nejen skvělá hudba, ale i pěkné výhry v tombole zpestřily 
zajisté všem příjemný večer. Za bohatou tombolu děkujeme všem sponzo-
rům. Děkujeme všem za účast a těšíme na další setkání.

 

Vzpomínáme
Dne 19. 2. 2023 uplynulo sedm let 
od smutného okamžiku, kdy nás navždy opustila 
paní Drahuše Cinková. Kdo jste ji znali a měli 
rádi, vzpomeňte s námi.

Vzpomíná syn s rodinou.

Rozpis pohotovostních služeb v oboru zubní lékařství
okresu Náchod na rok 2023 v oblasti: 
Náchodsko – Broumovsko

ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 8.00–12.00 hodin
DATUM 
SLUŽBY

2023
JMÉNO LÉKAŘE ADRESA ORDINACE TELEFON

4. 3. 
5. 3.

MDDr. Lucie Škodová Třísková Krásnohorské 672, 
Náchod 737 449 355

11. 3. 
12. 3.

ZNL s.r.o.
MDDr. Petr Houštěk Machov 119 602 333 466

18. 3. 
19. 3.

P3K DENTAL s.r.o. 
MDDr. Jan Petřík

Kamenice 113 
(Pasáž Magnum), 

Náchod
724 086 199

25. 3. 
26. 3.

ZNL s.r.o.
MUDr. Lukáš Neoral

17. listopadu 291, 
Police nad Metují

602 333 427
491 541 654

1. 4.
2. 4. 

Frydent s.r.o. 
MDDr. Martin Kyselý

Rokolská 123, 
Nový Hrádek 495 496 030

7. 4. 
8. 4.

ZNL s.r.o. 
MDDr. Petr Houštěk Machov 119 602 333 466

9. 4. 
10. 4. MUDr. Jana Malíková Denisovo nábř 665 

Náchod 491 428 885

15. 4. 
16. 4. MUDr. Vjačeslav Ogriščenko

ZS VEBA
Olivětín 66, 

Broumov
491 502 425

22. 4. 
23. 4. MUDr. Ivana Vejmolová s.r.o. Náchodská 548,

Velké Poříčí 491 482 000

29. 4.
 30. 4. MUDr. Jana Šimková Vaňková Sokolská 215,

Červený Kostelec 491 463 421

1. 5. MUDr. Semerák – MUDr. Štrasová s.r.o. 
MUDr. Tereza Štrasová)

Denisovo nábř. 665
Náchod 491 424 921

6. 5.
7. 5. MUDr. Anna Klikarová Náměstí ČSA 69, 

Hronov 491 482 700
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ŠKOLY MĚSTYSE

Mateřská škola
Jedna vločka, druhá, třetí,
radovaly se všechny děti. 
Paní zima se nakonec trochu slitovala a děti se tak alespoň na chvíli mohly 
potěšit ze zimních radovánek, her na sněhu, svézt se na lopatách, postavit 
si sněhuláky či si vyzkoušet pokusy se sněhem a ledem. K zimnímu času 
v naší školce také patří Soptíkovo lyžování, které se koná v Olešnici v Orlic-
kých horách, kde se děti učí zábavnou formou lyžovat pod vedením zkuše-
ných instruktorů. Letos na přelomu února a března.
V  lednu děti navštívily loutkové představení Zvířátka a  loupežníci v  sále 
Obecního domu ve Velkém Poříčí a brzy se tam vypraví zase, tentokrát na 
pohádku Nebojsa. Za dětmi taktéž přijelo mobilní zábavně-vzdělávací sfé-
rické kino, kde děti mohly v kouzelném prostoru kupole prozkoumat vesmír, 
podniknout podmořské dobrodružství, prozkoumat lidské tělo nebo se pro-
stě podívat na Krtečka či si vybrat film dle vlastního výběru.

Únor je v naší školce spojen s Masopustem, který je neodmyslitelně spo-
jen s hrami, soutěžemi o ceny, karnevalem v maskách a chybět nesmí ani 
koblihy.
Než přijde jaro, přijede nás se svým autíčkem pobavit Klaun TÚTÚ, který 
děti hravou formou seznámí s dopravními a bezpečnostními pravidly. Poté 
už budeme s radostí vítat první jarní dny, vyneseme Moranu, oslavíme Veli-
konoce se všemi zvyky a tradicemi, které k nim patří, Den Země a samozřej-
mě na nás čekají oblíbené čarodějnice s opékáním vuřtů. Přeji krásné dny.

Michaela Dudová

Na naší základní škole
Zimní měsíce jsou za námi, sníh sice ještě leží, počasí ale mnohdy už při-
pomíná spíše jaro. A  na jaro se chystá i  naše škola, hlavně žáci deváté 
třídy, které v dubnu čekají přijímací zkoušky na střední školy. Přihlášky 
museli odevzdat do konce února a  po Velikonocích si zažijí svou první 
velkou zkoušku. Přijímací zkoušku. Všichni doufají, že „přijímačky“ zvlád-
nou, a tak i my, učitelé, jim přejeme hodně štěstí.
Duben bude důležitý nejen pro naše nejstarší, ale i  pro naše budoucí 
nejmenší. Pro budoucí prvňáčky, protože 12. 4. 2023 proběhne zápis do 

1. třídy. Děti a jejich rodiče si budou moci prohlédnout naši školu, popo-
vídat si s „velkými“ dětmi a hlavně je čeká povídání, malování a jednodu-
ché úkoly s našimi paními učitelkami.
A teď trochu ohlédnutí se za uplynulými měsíci. V prosinci si žáčci 1.A, 
1.B a 2. třídy udělali exkurzi do Perníkové chaloupky v Rábech u Pardubic. 
Setkali se tu s  Ježibabou a Ježidědkem, ochutnali perníček a někteří si 
domů přivezli sladké perníkové překvapení.
Všechny naše děti měly, opět po několikaleté odmlce, možnost setkat se 
se školním Mikulášem. Nadílku připravily pro své mladší spolužáky a za-
městnance školy děti z deváté třídy.
Konec roku, prosinec, byl ve znamení mnoha dalších školních akcí. Mno-
hé třídy navštívily knihovnu, kde si děti povídaly, tvořily, četly. Pro děti  
od 2. do 9. třídy v rámci preventivních programů proběhla beseda s téma-
tem sexuální výchovy, ale hlavně jsme na konci roku předvedli, co všechno 
umíme. Společně s  mateřskou školkou naše děti zpívaly pod vánočním 
stromkem a před školní jídelnou probíhal obnovený vánoční jarmark.

Těsně před Vánocemi, během projektového dne s názvem dne Vánoční 
tradice, představili nejstarší žáci mladším dětem anglické, španělské 
a české vánoční zvyky.
Po Vánocích jsme se všichni vrátili odpočatí zpět do školy, abychom 
zakončili první pololetí vydáním výpisu vysvědčení. Letošní pololetní 
vysvědčení se předávalo tradičně, nikoliv na ledě, jak bývalo zvykem. 
O karneval jsme ale nepřišli. Ten proběhl těsně před jarními prázdnina-
mi, v pátek 17. 2. Opět byl plný bruslení, her a úkolů.
No a po prázdninách si užijeme ještě trochu zimy. Žáci sedmé třídy na ly-
žařském výcviku a děti z prvního stupně při Soptíkovu lyžování v Olešnici. 
A pak, pak už bude jaro.

Terezie Kubečková

ZUŠ HRONOV
Regionální kolo soutěže Karlovarský skřivánek
Ve středu 15. února 2023 pořádala naše škola regionální kolo pěvecké 
soutěže Karlovarský skřivánek. Soutěže se ve třech kategoriích zúčastnilo 
celkem 31 sólistů a dvě pěvecká dua. Do ústředního kola v Karlových Va-
rech postoupili v sólových kategoriích 2 žáci ZUŠ Červený Kostelec, jeden 
ze ZUŠ Náchod a tři z naší školy – Jozefína Jirmanová, Anna Hofmanová 
a Natálie Beranová. Obě pěvecká dua (ZUŠ Broumov a ZUŠ Hronov) rov-
něž postoupila do ústředního kola. 
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Anna Hofmanová a Natálie Beranová budou v Karlových Varech tedy sou-
těžit v sólovém zpěvu i v pěveckém duu. I další umístění našich žáků byla 
skvělá: 1. cenu získali Johana Šimková, Matylda Dudová a Štěpán Kaválek, 
2. cenu Věra Soukupová, Leontýna Vladyková, Kateřina Zídková, Veronika 
Bartoňová a  Barbora Voltrová, 3. cenu Veronika Anna Nawrat, Veronika 
Martinová a Eliška Linhartová. Naše úspěšné žáky pro soutěž připravily uči-
telky Zuzana Meierová Genrtová a Jana Jankovičová. Gratulujeme.

Josef Vlach

Připravujeme:
Datum Čas Název akce Místa akce

13. 3. 2023 Krajské kolo soutěže ZUŠ v komorní hře 
dřevěných dechových nástrojů ZUŠ Týniště nad Orlicí

14. 3. 2023 Krajské kolo soutěže ZUŠ v komorní hře 
žesťových dechových nástrojů ZUŠ Trutnov

14. 3. 2023 18:00 10. žákovský koncert Malý sál Jiráskova divadla 
Hronov

24. 3. 2023 17:00 11. žákovský koncert Malý sál Jiráskova divadla 
Hronov

29. 3. 2023 Krajské kolo soutěže ZUŠ v komorní 
hře smyčcových nástrojů ZUŠ Nové Město nad Metují

30. 3. 2023 Krajské kolo soutěžní přehlídky ZUŠ ve 
sborovém zpěvu ZUŠ Rychnov nad Kněžnou

2. 4. 2023 Velikonoční trhy Sál Josefa Čapka Hronov

14. 4. 2023 18:00 Koncert učitelů Malý sál Jiráskova divadla 
Hronov

3. 5. 2023 18:00 Májový koncert Jiráskovo divadlo Hronov

5. 5. 2023 Koncertní zájezd SZUŠ Senec 
do Hronova Hronov a okolí

6. 5. 2023 16:00 Vystoupení SZUŠ Senec Sál Josefa Čapka Hronov

18. 5. 2023 18:00 Hup do prázdnin (PS, TO) Jiráskovo divadlo Hronov

25. 5. 2023 ZUŠ Open Petrof Gallery Hradec Králové

27. 5. 2023 Soutěž dechových orchestrů Vysoké Mýto

31. 5. 2023 15:00 ZUŠ Open náměstí ČSA Hronov

Jako řecké bohyně
Na konci prvního pololetí se ve Velkém Poříčí uskutečnila kadeřnická 
soutěž žákyň 3. ročníku s názvem Řecké bohyně. Její vítězky se následně 
zúčastnily únorové kadeřnické soutěže v  Lanškrouně. Časový limit pro 
vykouzlení „božských“ účesů byla jedna hodina. 
1. místo ve školním kole získala Aneta Voborníková, kterou zaujala 
okřídlená žena s  hady místo vlasů, jedna ze tří zrůdných Gorgon, Me-
dúsa.  Účesu dominovali vlasoví hadi a  jak Aneta sama říkala: „nejtěžší 
bylo najít hranici mezi přeplácaností a prázdnotou“. Aneta postoupila na 
kadeřnickou soutěž do Lanškrouna a svým účesem si vyčesala 14. místo 
z 26 zúčastněných.

2. místo obsadila Veronika Vejrostová s účesem pro bohyni Iris. Předlohou 
se Veronice stala bohyně duhy, zvěstovatelka zpráv boha Dia a jeho ženy 
Héry. Celková příprava včetně nácviku trvala Veronice tři a  půl měsíce. 
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Výsledkem byl nádherný účes, který vyžadoval velké množství vlasů. A co 
bylo pro Veroniku nejtěžší? „Bylo to rozvržení si vlasů tak, aby vystačily na 
všechny části.“ Veronika postoupila na kadeřnickou soutěž do Lanškrou-
na a se svým účesem obsadila 8. místo z 26 zúčastněných.
3. místo patřilo Izabele Lankašové. Ta si pro ztvárnění vybrala Pallas Athé-
nu, bohyni moudrosti, války a strategie, ochránkyni statečnosti, práva, 
spravedlnosti a umění. Dominantami účesu byly pokládaná vlna a dva 
velké drdoly, což symbolizovalo umění a statečnost této bohyně.A co dalo 
Bele nejvíce zabrat? „Nejdéle mi trvala pokládaná vlna, ale jednoduché 
nebyly ani drdoly, které aby držely správný tvar, jsem musela dotvarovat 
pinetami. Obojí se mi povedlo, z čehož jsem měla velkou radost“.

Cesta nosorožce
Na neobvyklou cestu se v  polovině února vydal keramický nosoro-
žec, jehož autorem je Jan Šatara, absolvent oboru Grafický design SP-
ŠOW, dnes studující na Západočeské univerzitě v Plzni, Fakulta designu 
a  umění Ladislava Sutnara. Cílem cesty se stalo ZOO Dvůr Králové n/L, 
kde bude nosorožec vystaven v kongresovém centru. Na úplném začátku 
vzniku tohoto modelu byla Honzova láska ke zvířatům a radost z každé 
návštěvy zoologické zahrady. Na konci vznikl projekt, který upozorňuje 
na vymírání živočišných druhů. Honza využil scény z  knihy Malý princ, 
kde hlavnímu hrdinovi nakreslí pilot beránka v krabici. Malý princ věří, 
i když jej neviděl, že tam opravdu je. Rod nosorožec Cottonův už z biolo-
gického hlediska vyhynul. Jak tedy věřit v něco, co brzy nebude, není či 
věřit v něco uměle vytvořeného a znovu přivedeného k životu? Model je 
propojením prostoru, ilustrace, počítačové i užité grafiky.

Markéta Machová

Návštěva FEKT
V pátek 10. února měli žáci 3. a 4. ročníků oboru Elektrotechnika SPŠOW 
možnost vyrazit na Dny otevřených dveří Fakulty elektrotechniky na VUT 
v Brně. Zájezd pro ně uspořádala firma ATAS Elektromotory Náchod a.s.  
Všichni návštěvníci byli nejprve přivítáni v netradiční kopulovité aule, 
kde jim byly představeny jednotlivé obory. Poté již následovaly pro-
hlídky odborných laboratoří. Děkujeme firmě ATAS Náchod za tuto 
možnost, neboť kde jinde se namotivovat na studium na vysoké škole 
než přímo na ní.

Markéta Machová

SPOLKY

SSeenniioorrsskkéé  ttoouullkkyy    

 22002233  

    
• 12. dubna  Přírodní rezervace Dubno, památník bitvy 1866,  

  vojenský hřbitov, Ratibořice 
       Velké Poříčí, Krausova ul., aut. odj. 8.53 hod. 
         
• 26. dubna  Vrchlabí, prohlídka města a okolí 
      Hronov, žst. odj. aut. 8.15 hod., Kostelec žst. Vlakem Trutnov, Vrchlabí  
    
• 17. května   Náchod, vycházka novými cestami na zámek,  
  obora a vojenský hřbitov 
      Velké Poříčí odj. vlakem 8.52 hod. 
 
• 31. května Pramen Metuje 
       odj. vlakem 9.07 hod. Hodkovice u Trutnova 
    
• 14. června  Rychnov n. Kněžnou, Ivanské jezero 
       odj. vlakem 7.13 hod., Náchod, Týniště, Rychnov n. Kn.  
         
• 28. června  Hlavňov, Hvězda, Hony          

Velké Poříčí, Náměstí odj. aut. 8.05 hod.  
 

• 19. července  Liberec, Ještěd 
       Velké Poříčí, odj. vlakem 6.25 hod. Jaroměř, Liberec  
         
• 26. července  Šerlich, Masarykova chata, Vrchmezí, Olešnice 
       odj. aut. Velké Poříčí, Krausova 6.53 hod., Nové Město, Šerlich 
   

MS ČČK Velké Poříčí
Zdravíme vás v novém roce.

Ve Velkém Poříčí úspěšně pokračuje kroužek MZ každý pátek od 16 ho-
din a ve Žďárkách je kroužek v úterý mladší zdravotníci od 13.30 hodin 
a v pátek starší zdravotníci též od 13.30 hodin.
Protože je o výuku dost velký zájem, mohou děti rozšířit své znalosti 
1. pomoci i na LT od OS ČČK (bližší informace v letáčku). 
Na 25. dubna chystáme Humanitární sbírku pro diakonii Broumov – viz 
plakát. Novinka: lze přinést i dioptrické brýle.
Nábor nových členů do MS ČČK 
Naše MS ČČK má své prvopočátky od 28. 9. 1925, nyní máme 57 členů 
s vyšším věkovým průměrem. Byla by škoda, kdyby tato skupina zanikla, 
proto bychom rádi rozšířili naše řady o mladší členy. Věnujeme se např. 
humanitárním sbírkám, zdravotním dozorům, práci s mladými zdravotní-
ky, návštěvám v domovech seniorů… Chceš být užitečný? Přijď mezi nás. 
e-mai: kvetka.vlc@centrum.cz 
Krásné jaro všem.

Květa Vlčková

Tříkrálová sbírka 2023
Letošní tříkrálová sbírka ve Velkém Poříčí se konala v sobotu 7. ledna za 
pěkného, téměř jarního počasí. 
Už v  pátek 6. ledna proběhla přípravná schůzka v  klubovně na bývalé 
faře a během pestrobarevné módní přehlídky kostýmů si také koledníci 
vyrobili i královské koruny. Následujícího dne se všichni sešli ráno v 8:30 
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opět na bývalé faře, kde se doladily královské kostýmy a v 9 hod po hro-
madném požehnání od p.  Jana Kunerta se skupinky se zpěvem „My tři 
králové jdeme k Vám“ rozešly do svých úseků. Ve stejný čas bylo zároveň 
ohlašováno místním rozhlasem, že tříkrálové skupinky právě vycházejí. 
Díky, to bylo skvěle načasované. Kolem jedné hodiny se koledníci začali 
vracet ke společnému obědu, kde proběhly již tradiční závody v pojídání 
knedlíků a výborné svíčkové od Jirky Linharta, kterou nám s kompletním 
servisem podával sehraný tým Honza Hanzl a Lenka Štěpánová. Po obě-
dě si koledníci spravedlivě rozdělili královskou koledu, kde nezapomněli 
ani na své vedoucí. Ti méně unavení si ještě zahráli ping-pong nebo stol-
ní fotbálek a šlo se domů. 

Každý ročník tříkrálové sbírky s sebou přináší vždy nějaké nové zážitky. 
Stále častěji se nám stává, že lidé na koledníky již vyloženě čekají a mají 
pro ně připravenou štědrou koledu, jak ve formě finančního příspěvku 
do pokladniček, tak i něčeho dobrého pro tři krále. Letos nám upřímnou 
radost udělal dopis u  jedněch dveří, kde byla šipka a vzkaz: „Dnes ne-
jsme doma, ale příspěvek do sbírky najdete v obálce a něco na zub pro 
koledníky je v tašce u dveří“.  Tak tohle prostě potěší a s nadšením píše-
me na dveře „K+M+B 2023“ na znamení, že jsme zde byli. Děkujeme 
všem dárcům za každý, i drobný dar. Děkujeme také farnosti Velké Poříčí 
za poskytnuté zázemí a obci Velké Poříčí za pomocnou ruku a podporu 
v podobě uhrazení obědu pro koledníky. 

Veliké poděkování patří také všem koledníkům a jejich vedoucím, kde se 
z velké části podíleli skauti a  skautky z Velkého Poříčí. Jmenovitě bych 
chtěl také poděkovat manželům Věrce a Tondovi Šimkovým a Zuzce Cvej-
nové za nelehkou přípravnou organizaci a fotodokumentaci. Sbírky se 
účastnilo celkem přes 50 dobrovolníků, včetně všech organizátorů a dva-
nácti skupinek králů.
Pozn.: „Dobrovolníci nejsou placeni – ne proto, že jsou bezcenní, ale pro-
to, že jsou k nezaplacení.“ 😊 Během letošní tříkrálové sbírky se vybrala 
opět rekordní částka a to 83 118 Kč. Je vidět, že obyvatelé Velkého Poříčí 
mají obrovské srdce a smysl pro solidaritu.„Žijeme z toho, co dostaneme, 
ale život utváříme tím, co dáváme.“ (Winston Churchill)

Michal Cvejn

NAVŠTÍVENÝ ÚSEK KOLEDNÍCI, DOPROVOD VYBRANÁ ČÁSTKA KČ

1

Anna Bubeníčková
Aneta Ševců
Karolína Vaisarová
Rudolf Franc

6 890 Kč

2

Rozálie Kotyzová
Markéta Vaisarová
Eliška Homolková
Radka Michl Stolinová

7 390 Kč

3

Lukáš Máslo
Natálie Kratochvílová
Viktorie Setnická
Jana Bartoňová

13 664 Kč

4

Adéla Homolková
Julie Kotyzová
Rozálie Zelená
Eva Kačerová

8 748 Kč

5A

Eliška Vlčková
Kristýna Šimková
Michaela Cvejnová
Monika Šimková

7 701 Kč

5B

Karolína Hanzlová
Klára Hanzlová
Kateřina Korosová
Alžběta Korosová
Hana Hanzlová

3 661 Kč

6A

Adéla Kratochvílová
Anežka Klíčová
Klára Klíčová
Věra Šimková

5 117 Kč

6B

Kristýna Cvejnová
Anna Cvejnová
Jan Cvejn
Zuzana a Michal Cvejnovi

3 857 Kč
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7

Sofie Hurdálková
Ella Strašilová
Klaudie Šimková
Jana Hurdálková

9 280 Kč

8

Anna Matoušková
Michaela Líbalová
Diana Franzki
Marie Šimková
Sabina Valterová

8 569 Kč

9A

Jan Juptner
Lukáš Hornych
Dominik Červený
Jan Máslo

3 650 Kč

9B

Zuzana Hylská
Magdaléna Janatová
Daniela Bittnerová
Natálie Servusová

4 591 Kč

Celkem                                                                       83 118 Kč

JSDH Velké Poříčí – v loňském roce byl jednotce SDH (JSDH) Velké Poříčí 
vyhlášen poplach celkem 24krát – 10krát se jednalo o požár, 10krát o planý 
poplach a 3krát o technickou pomoc. 1krát se naši hasiči účastnili taktic-
kého cvičení společně s jednotkami HZS Královéhradeckého kraje na téma 
„únik nebezpečných látek“. 
V období mezi 16. 11. 2022 a 15. 2. 2023 naši hasiči vyjeli k celkem 7 udá-
lostem. Ještě v roce 2022, konkrétně 21. 11., jednotka vyjela na ohlášený 
požár v průmyslovém areálu ve Velkém Poříčí. V tomto případě se jednalo 
o planý poplach. V letošním roce má naše jednotka již 6 výjezdů – 14. 1. 
jednotka vyjela k ohlášenému požáru (hlášeno elektrickou požární sig-
nalizací) výrobní haly ve Velkém Poříčí – jednalo se o planý poplach. Dne 
15. 1. se jednotka podílela na likvidaci většího požáru rodinného domu 
v Náchodě Bělovsi. Dne 4. 2. likvidovala strom na komunikaci v Žabokr-
kách, který bránil provozu v celé šířce. Dne 7. 2. jednotka vyjela k požáru 
rodinného domu v Hronově. Dne 14. 2. měla jednotka vyhlášeny dva po-
plachy – v prvním případě se jednalo o požár sazí v komíně rodinného 
domu ve Velkém Poříčí, ve druhém případě o planý poplach ve výrobním 
areálu ve Velkém Poříčí.

SDH Velké Poříčí – v  lednu 2023 proběhla výroční valná hromada 
Sboru dobrovolných hasičů (SDH) Velké Poříčí, na které byl zhodnocen 
uplynulý rok 2022 za přítomnosti většiny členů SDH Velké Poříčí, starosty 
městyse Velké Poříčí Bc. Michala Cvejna, zástupce HZS Královéhradecké-
ho kraje, ÚO Východ mjr. Ing. Martina Řeháka, zástupce OSH paní Milady 
Řehákové a dalších hostů. Součástí výroční schůze byla volba nového 
starosty sboru, stávající starosta David Mach odstoupil z funkce. Nově byl 
starostou sboru zvolen Zbyněk Snášel. Na začátku února se sešel výbor 
SDH Velké Poříčí, na kterém byly naplánovány nejbližší akce pořádané 
sborem nebo na kterých se sbor spolupodílí. 
Plánované akce – dne 5. 3. 2023 se bude v hasičské zbrojnici konat dět-
ský karneval. Přesný začátek akce bude zveřejněn na stránkách městyse 
a v rozhlase. Dne 15. 4. 2023 plánuje sbor akci „železná sobota“ – kdo 

tedy chcete přispět sboru dobrovolných hasičů na jeho činnost, shromaž-
ďujte již nyní železný šrot. Poslední dubnový den budou u hasičské zbroj-
nice páleny čarodějnice.

Mladí hasiči – kroužek mladých hasičů se koná každý pátek od 16 ho-
din. Pokud mají děti i rodiče zájem, přijďte se podívat. Formou her se 
mladí hasiči učí za pomoci školených instruktorů pracovat nejen s hasič-
skou technikou, ale i znát základy první pomoci, techniky hašení, naučí 
se orientovat v přírodě pomocí buzoly a mapy apod. Náplň kroužku je 
teoretická i praktická. Vše je přizpůsobeno věku a schopnostem dětí. Pro 
zbytek školního roku mají mladí hasiči již naplánováno 8 soutěží, kte-
rých se budou účastnit. V únoru se uskutečnilo víkendové „soustředění“ 
v Krkonoších. O jejich úspěších v soutěžích budete informováni v dalších 
zpravodajích.

Leoš Hejna

KNIHOVNA

Knihovna Městyse Velké Poříčí a Galerie 102
Otvírací doba knihovny
Pondělí 9–11 13– 18
Úterý zavřeno
Středa  8– 11 13–18
Čtvrtek zavřeno
Pátek 8– 11



12

Knihovna a Galerie 102 v  městysi Velké Poříčí je pro vás otevřena tři 
dny v týdnu. Registrovaní čtenáři si zde mohou vypůjčit knihy a časo-
pisy domů na jeden měsíc. I návštěvníci, kteří nemají registraci a chtějí 
zde strávit nějakou chvíli, mohou využít zázemí, které knihovna nabízí. 
Je možné využití internetu. K dispozici jsou dva počítače s připojením 
nebo lze požádat jednorázově o heslo k Wi-Fi pro připojení na vlast-
ním přístroji. Jednou ze služeb knihovny je i doručování knih našim 
čtenářům domů. Pokud jsou dlouhodobě nemocní, hůře se pohybují, 
je špatné počasí nebo se vyskytne náhle jiný soukromý důvod, rádi jim 
knihy přivezeme domů. 
Stačí zavolat na číslo 491  485 323 nebo 792 311 351. K  objedná-
ní nebo rezervaci knih je také možné využít online katalog knihovny. 
Vždy vás rádi v knihovně přivítáme a zveme vás k návštěvě a využití 
našich služeb.

Petra Strnadová

Galerie 102 městyse Velké Poříčí
Od pondělí 27. února je v  Galerii 102 k  vidění výstava obrazů mladé 
umělkyně Šárky Winterové pod názvem Div(n)otvorný březen. Nejen 
s její tvorbou, ale i s ní osobně, s jejími nápady, nadšením a neutucha-
jící energií se můžete potkat na vernisáži. Koná se v pátek 3. března od 
18 hodin v Galerii 102 městyse Velké Poříčí. V dubnu a květnu vystřídá 
„Div(n)otvorný březen“ výstava obrazů malířky Jarmily Vítové, tento-
krát pod názvem Energetické obrazy. Výstava bude zahájena vernisáží 
ve středu 12. dubna 2023 v 17 hodin.

Slovo kronikáře
Dovolte mi znovu rekapitulaci a upřesnění k mé činnosti kronikáře: 
Od roku 2008 do roku 2022 jsem předal 15 ročníků kronik, každý ročník 
byl svázán do knihy, opatřen obsahem a schválen starostou městyse. 
Za těch 15 ročníků celkem na 700 stran textu, tyto texty jsem doprovodil 
více než 1400 obrazovými přílohami a  toto vše jsem městysi předal 
také v  elektronické podobě na flešce (min. 5 000 MB). Z  celkového 
počtu obrazových příloh jsem zpočátku převzal asi 25 snímků od pana 
Macha a asi 20 snímků archivních. Všechny ostatní snímky jsem pořídil 
sám, popisovaných akcí jsem se převážně účastnil, aby byl zápis, pokud 
možno autentický. Kroniku našeho městyse Velké Poříčí jsem vedl rád, 
ale s  léty mě ubývá elánu a  také bych se ještě rád věnoval výtvarné 
činnosti, na kterou mě zbývalo jen málo času. 
Ochotu převzít vedení naší kroniky projevila Mgr. Nataša Šancová. 
Pracovala dlouho v samosprávě městyse ve funkci místostarostky, má 
k  naší obci dobrý vztah, byla ještě zvolena do rady městyse, a  proto 
věřím, že bude kroniku Velkého Poříčí v  dalších letech vést úspěšně. 
Požádala mě, abych kroniku vedl ještě do pololetí 2023, protože 
bude do června 2023 vyučovat 1. B třídu za paní učitelku Mgr. Janu 
Pitašovou, která byla zvolena místostarostkou městyse. Proto jsem 
nakonec souhlasil. 
Demografická bilance Velkého Poříčí v letech 2008–2022,
za posledních 15 let, kdy jsem vedl kroniky městyse: 
326 narozených občánků, 341 zemřelých spoluobčanů.
Devadesáti a více let se dožilo 56 občanů a to 35 žen a 21 mužů.
Paní Věnceslava Kejzlarová se dožila 102 let (zemřela v roce 2012).
Paní Anna Duchatschová se dožila 100 let (zemřela v roce 2022).

Václav Cvejn, kronikář

RŮZNÉ

Zástupkyně Velkého Poříčí 
na zimní olympiádě dětí a mládeže
Letošní zimní olympiádu dětí a  mládeže (ZODM) pořádal Královehra-
decký kraj. Zahájení ZODM proběhlo v  neděli 22. ledna na hokejovém 
stadionu v Hradci Králové. Krajské výpravy mladých sportovců na plochu 
dovedli vlajkonoši z řad slavných osobností našeho sportu. Naši krajskou 
výpravu vedla Eva Adamczyková (dříve Samková), která i  zapalovala 
olympijský oheň. Po vzoru velkých olympiád byla vyvěšena olympijská 
vlajka (v tomto případě Českého olympijského výboru) a sportovci i roz-
hodčí složili olympijský slib. 
Poté se sportovci odebrali do centra zimní olympiády dětí a mládeže, kte-
rým se na celý týden stal Špindlerův Mlýn. Ve Špindlerově Mlýně byl olym-
pijský dům, kde i  většina sportovců bydlela. Zde se i  každý večer konaly 
medailové ceremoniály.
Svoje zástupkyně na této významné akci mělo i  Velké Poříčí. Závodů 
v běhu na lyžích se velmi úspěšně účastnily Anna Kráčmarová a Simona 
Bubeníčková.
Závody v běhu na lyžích hostilo Vrchlabí v areálu Vejsplachy. I přes velmi 
nepříznivé podmínky od Vánoc, se nakonec díky umělému zasněžování a na 
poslední chvíli i umoudření počasí, závody odjely v pravé zimní atmosféře. 
Běžeckého lyžování se na letošní ZODM mohli zúčastnit ročníky narození 
2008 a 2009 a z každého ročníku a kraje jen 2 holky a 2 kluci.
V pondělí v podvečer čekala na běžce úvodní disciplína volnou technikou, 
2008 jeli 4 km a 2009 3 km a rozhodně se bylo na co dívat. Anička si ve 
své kategorii dojela pro úžasné 4. místo, kdy ji od medaile dělily pouhé 2 s. 
Simča ve starší kategorii obsadila nádherné 15. místo z 29 startujících. Pro-
gram běžce vůbec nešetřil a asi i kvůli TV přenosům jeli svůj následující zá-
vod hned v úterý ráno po necelých 16 hodinách od prvního závodu. Jelo se 
na stejných tratích, ale tentokráte klasickou technikou. Anička do toho dala 
opravdu vše, ale únava z předchozího večera byla znát, opět z  toho bylo 
pěkné 4. místo. Simča závodila ve své kategorii až po obědě, kdy na trati 
3 km klasicky vyhrála a večer si šla na ceremoniálu pro zlatou medaili. Další 
zlatou medaili přidala do své sbírky hned ve středu na trati sprintu klasicky.
Závody běžců na lyžích uzavřely ve čtvrtek smíšené štafety. Štafety se jely 
volnou technikou a jely 3 holky a 3 kluci z každého kraje. Anička jela v naší 
štafetě 5. úsek. Po 1. úseku byla naše štafeta na 1. místě, ale ostatní štafety 
byly v těsném závěsu. Na dalším úseku se před naši štafetu dostal vítěz-
ný Liberecký kraj a stříbrný Jihočeský kraj, ale o bronzové medaile se naši 
závodníci už připravit nenechali a svůj náskok si pečlivě hlídali a postupně 
navyšovali. Radost celého našeho týmu byla obrovská.
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Medaile si převzali večer ve Špindlerově Mlýně, kde proběhlo slavnostní 
zakončení. Olympijská vlajka Českého olympijského výboru byla stažena, 
olympijský oheň byl uhašen. Pořadatelská štafeta byla předána Jihočeské-
mu kraji, který uspořádá v roce 2024 letní olympiádu dětí a mládeže.
Pořadatelství se našemu kraji opravdu povedlo po všech stránkách. Spor-
tovní program přenášela Česká televize, na sportovištích byla velká divácká 
návštěvnost. Děti si dovezly spoustu zážitků a nezapomenutelných chvil. 

Lenka Kráčmarová

1. republikové závody pro Míšu Kráčmarovou
O víkendu po pololetních prázdninách se ve Vimperku konaly závody 
v  běhu na lyžích s  názvem Hledáme nové talenty. Jedná se o  jediné 
republikové závody pro kategorii mladšího žactva, letos to byly ročníky 
narození 2011 a 2012. Z oddílu BKL Machov jeli závodit tři závodníci 
a mezi nimi i Míša Kráčmarová z Velkého Poříčí. 
V  sobotním závodě na 2 km klasicky individuálně byla Míša sedmá. 
K rozšířenému pódiu (vyhlašuje se do 6. místa) jí chyběly pouze 0,3 s.
V  neděli se jely opět 2 km, ale tentokrát byly starty hromadné. 
Startovalo se dle sobotního pořadí v  cíli. Míša tedy startovala jako 
7. Po lehkém zaváhání na startu zabrala a  držela se na medailových 
pozicích, v závěrečném stoupání se ale 2 soupeřky před ní dostaly, a tak 
byla Míša v cíli klasifikována na 5. místě se ztrátou 1,5 s na bronzovou 
medaili.
Z  33 zúčastněných oddílu se naši 3 závodníci umístili na krásném 
15. místě v hodnocení družstev. Výsledky jsou to moc pěkné i vzhledem 
k tomu, že se celý leden lyžovat z důvodu nedostatku sněhu nedalo. 

Lenka Kráčmarová

Kraso Hronov na olympiádě
Ve dnech 22. 1–24. 1. 2023 se konal v rámci Olympiády dětí a mláde-
že  v  Královehradeckém kraji závod v krasobruslení. Pořadatelem byla 
Nová Paka, která poskytla závodu výborné sportovní a technické zázemí. 
Celou organizaci závodů pak zastřešila Krajská krasobruslařská komise, 
jejíž předsedkyní je Ing. Ludmila Kuldová, která je současně členkou vý-
boru oddílu Kraso Hronov. V obou dnech probíhal závod velmi pohodově, 
děti zažily úžasnou atmosféru vrcholových závodů, kdy poskytovaly roz-
hovory před televizními kamerami a jejich jízdy komentoval náš špičkový 
komentátor krasobruslení Miroslav Langer a  měli jsme možnost vidět 
výborné sportovní výsledky.
Děti Kraso Hronov se rovněž zúčastnily této olympiády v závěrečné exhibici.
Vystoupení VLOČKY  se zimní tématikou si připravily děti z přípravky, 
které se věnují krasobruslení první sezónu: Hana Nyklíčková, Tereza 

Vondřejcová, Ester Pichová, Johanka Matoušková, Berenika Scholzová. 
Na ledě se také ukázal Jaroslav Scholz (nejmladší žák). Vystoupení na 
hudbu kapely Queen: DON´T STOP ME NOW předvedlo 8 závodnic a 1 zá-
vodník ve věku 9–13 let oddílu Kraso Hronov. Skladbu si sami vymysleli 
a připravili. Ve skladbě vystoupili Anna Matoušková, Barbora Taucová, 
Markéta Scholzová, Ariela Kytýrová, Věra Soukupová, Nela Smolíková, 
Evelínka Scholzová, Eliška Švorcová a Jaroslav Scholz. V sólovém vystou-
pení předvedli svoje volné jízdy  Rozálie Hanušová  a Vanesa Kubíková, 
které soutěží v kategorii žaček v soutěži Poháru ČKS. Vystoupení se po-
vedlo a oživilo celkově výbornou atmosféru této exhibice.

Nabitý jubilejní rok MAS Stolové hory
Ani MAS Stolové hory se bilancování nevyhnulo. I přesto, že je začátek 
března, tak vám s dovolením uplynulý rok na následujících řádcích shr-
neme. Jaký tedy ten MASkový rok 2022 byl? Kromě mnoha přívlastků byl 
především plný práce, ale také setkávání i oslav. V  minulém roce totiž 
uběhlo desetileté výročí od založení spolku. Proto v červnu po zasedání 
valné hromady proběhla se členy MAS oslava kulatin MASky na Slavném 
v  příjemném prostředí penzionu Majka. Nechyběla krůta, zákusky ani 
slunečné podvečerní počasí, což vykouzlilo pohodovou atmosféru. 
Ale co ta práce a ostatní setkávání? Povedlo se mnoho projektů, jež MAS 
organizovala nebo se na nich jinak podílela. Na jaře jsme vypravili auto-
bus do spřátelené MAS Pobeskydí. Za inspirací s námi jelo celkem 30 zá-
stupců obcí a různých spolků, ale také zemědělců. V druhé polovině dub-
na přišla na řadu akce Uklízíme MASku. Celkem se uklízelo na 11 místech 
po celém regionu a do úklidu se zapojilo více než 500 osob, z nichž velkou 
část tvořily děti z místních škol a školek. Ke školám se připojili například 
i dobrovolní hasiči z Bukovice nebo ze Zlíčka.
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Během letních dní jste nás také mohli potkat na mnoha místech. V červ-
nu jsme se stánkem vyrazili na náchodské Dny pro rodinu. O měsíc poz-
ději jsme do Hradce Králové dovezli na Festival regionálních produktů 
dvě napěchovaná auta výrobků z našeho okolí. A konec léta patřil Žďáru 
nad Metují a soutěži Vesnice roku, jejíž krajské kolo tato obec vyhrála 
a my jsme se rádi zúčastnili nejen oslav, ale také jsme se snažili pomoci 
při prezentaci během krajského i celostátního kola.  
Ale zpátky do parného léta, kdy se možná i vaše dítě zúčastnilo některé-
ho z táborů, které jsme zaštítili. Letos proběhlo celkem 27 turnusů s vel-
mi různorodým programem, takže si každý mohl vybrat téma, které mu 
je blízké. Navíc jsme si tento rok pro děti připravili mnoho dárků, které 
jim udělaly velkou radost. Každé dítě dostalo lahev na pití a kšiltovku, 
na niž si mohlo nakreslit libovolný obrázek nebo napsat svoje jméno, což 
ocenili především vedoucí. Děti také kreslily obrázky, jež můžete vidět ve 
Výletovníku. Do něj jsme sepsali tipy od dětí na výlety v okolí. Načerpáte 
nápady, dozvíte se, zda je dané místo bezbariérové a do Výletovníku si 
vaše děti mohou napsat zážitky z cest.

Děti z příměstského tábora ve Velkém Poříčí si zahrály bocciu.

Začátek září patřil návštěvě z MAS Pobeskydí, která se na oplátku vypravi-
la za námi. Ukázali jsme jim mnoho projektů a zajímavých míst. Velmi je 
zaujala MiniMlékárna v Nízké Srbské, kde si poslechli výklad o chovu krav 
i výrobě sýrů, které také ochutnali. Jednu listopadovou sobotu jsme strávili 
s vámi pod Ostašem. Mezi Žďárem nad Metují a Českou Metují můžete při 
procházce potkat výsledek snažení více než stovky nadšenců. Alej Ostašinka 
čítá 50 ovocných stromů starých odrůd a věříme, že ji ve spolupráci se ZD 
Ostaš budeme postupně rozšiřovat. 
Během uplynulého roku se MAS Stolové hory věnovala tématu komu-
nitní energetiky. Obecně energetika se dotkla asi každého z nás více než 
kdy jindy. A právě komunitní energetika představuje jedno z  možných 
východisek z krize. V tomto roce chystáme založení spolku, jenž při úpra-
vách legislativy umožní sdílení vyrobené energie v  rámci malého úze-
mí. Pomáhali jsme také Ukrajincům při začleňování do naší společnosti. 
Na Bezděkově se ve spolupráci s  DSO Policka vysázel biokoridor a alej. 
Podpořili jsme na 40 vašich projektů v oblastech zemědělství, podnikání, 
lesnictví a také menších projektů spolků a škol. Například v Machově do-
šlo k dovybavení školní jídelny konvektomatem, v Suchém Dole pak mají 
děti k dispozici nové úložné prostory.
Ve školách byly vloni dokončeny i větší rekonstrukce. Ve Stárkově mohou 
díky MAS Stolové hory využívat učebnu, která slouží jako prostor pro díl-
ny. Náchodská škola Komenského využila finanční prostředky na úpravu 
učebny pro přírodopis a na školním pozemku upravila taktéž učebnu 

dílen. Taktéž v Náchodě, tentokrát však na Babí, dětem i učitelům slou-
ží nově vybavená multimediální třída pro výuku především angličtiny. 
V rámci projektu Učíme se na Náchodsku – MAP 3 vytváříme prostor pro 
vzdělávání pedagogů a dalších pracovníků v oblasti školství i neformál-
ního vzdělávání. 
A co nás tedy čeká v roce 2023? Mnoho nového, neboť začíná nové do-
tační období a tím i nové příležitosti na finanční pomoc vašim projektům 
či projektům ve vašich obcích. O všem vás budeme informovat na našich 
webových stránkách www.mas-stolovehory.cz nebo na našem faceboo-
kovém profilu. Odebírat můžete také náš čtvrtletní newsletter, který vám 
zašleme do e-mailové schránky. A pokud rádi čtete, tak jsme pro vás na-
chystali zpravodaj Stolovky, který již tradičně vyšel 1. února. 

Mirka Soldánová

Vydejte se na zimní procházky Kladským pomezím
V zimě dostávají důvěrně známá místa našeho regionu pohádkový 
vzhled. Zasněžené chaloupky, sněhobílá údolí i zamrzlé vodní toky lá-
kají ke zhlédnutí na vlastní oči. 
Nejprve zamíříme do Náchoda. Vydáme se na příjemnou procházku do 
Malých lázní, kterou zahájíme u pivovaru Primátor. Pokračovat budeme 
lesoparkem Montace, kde najdeme obůrku s daňkem skvrnitým. Po lesní 
cestě dojdeme k Mlynářově dvoru v Bělovsi, u kterého nás potěší výběh 
plný kamerunských ovcí a koz. Sejdeme na rozcestí u mostu a vydáme se 
ulicí Promenádní proti proudu řeky Metuje. Na konci ulice přejdeme přes 
most a jsme v cíli – přivítá nás lázeňský areál s Vilou Komenský. Ochutnat 
zde můžete minerální vodu z přírodního léčivého zdroje Jan, která vytéká 
z temperovaného „zimního pítka“.
Cílem dalšího putování je malebné Babiččino údolí. Cestu započneme 
u  Muzea Boženy Němcové v České Skalici, ke kterému přiléhá louka 
s  vyřezávanými sochami na motivy pohádek slavné spisovatelky. Po 
naučné stezce dojdeme k  Loveckému pavilonu, pokračujeme do zá-
meckého parku, kterým projdeme až k ratibořickému zámku. Červená 
turistická značka nás povede dále ke slavnému sousoší Babičky s dět-
mi, které v loňském roce oslavilo stoleté výročí od svého odhalení. 
Kousek od něj stojí Rudrův mlýn, ale my budeme pokračovat zimní 
krajinou až ke Starému bělidlu a Viktorčinu splavu. 
Poslední výlet nás zavede do Nového Města nad Metují, kde nová Geo- 
stezka Libchyňské údolí odhaluje historii krajiny „města na skále“. Čeká 
nás zde 9 zastavení se zajímavostmi z geologie regionu. Dozvíme se na-
příklad, že opukový ostroh, na kterém stojí náměstí se zámkem, je po-
zůstatkem moře, jež tu bylo před více než milionem let. Nechybí ani lesní 
geopark a vodní interaktivní prvek. Na stezku dojdeme po zelené turi-
stické značce vedoucí směr Libchyně. Trasa výletu vede terénem, který 
není vhodný pro kočárky, ale jinak ji zvládne téměř každý. Další inspiraci 
na výlety zimní krajinou najdete na webu www.kladskepomezi.cz.

Náchod – Malé lázně, autor Tomáš Menec
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RŮZNÉ

Společné cesty z.s., Náchod
– terénní služba osobní asistence
Chtěl bych Vám představit sociální službu 
Společné cesty, která funguje v Náchodě již od 
roku 2007. Naše služby mohou pomoci i Vám.
Pokud se ocitnete Vy, a nebo někdo z Vašich blízkých v situaci, že potře-
bujete pomoc s hygienou, oblékáním nebo chodem domácnosti, zajistit 
nákup, pomoc s přípravou stravy nebo Vám chybí sociální kontakt a ne-
můžete opustit z důvodu špatného zdravotního stavu svůj byt. Hledáte 
třeba jen někoho s kým si popovídat… pak se můžete obrátit na naši 
službu a společně najdeme nějaké řešení.
Osobní asistence je sociální služba, která pomáhá uživatelům služby s překo- 
náním jejich znevýhodnění, zaviněném ať už tělesným, smyslovým nebo 
duševním tak, aby byli schopni v co největší možné míře zapojit se do 
běžného života.Uživatelem služby se může stát člověk od 4 let svého 
věku, který nemůže žít běžným způsobem života z důvodu nemoci, věku 
nebo různého postižení (ocitl se v nepříznivé sociální situaci) a žije, pra-
cuje nebo navštěvuje školské zařízení nacházející se v Náchodě a okruhu 
do 20 km od města Náchod.
Cílem služby osobní asistence je, aby za pomoci osobních asistentů moh-
li žít uživatelé běžným způsobem života a zůstat ve svém přirozeném 
prostředí. Staráme se nejen o tělo, ale také o duši člověka, pracujeme se 
životními příběhy našich klientů.
Službu poskytujeme od 6.00 do 21.00 hodin, 365 dní v roce včetně 
svátků a  víkendů. Více informací najdete na našich webových strán-
kách www.spolecnecesty.cz. V případě zájmu o službu volejte na tel. 
číslo 727 919 937 nebo pište na email: socialni@spolecnecesty.cz.
„Tam kde síly nestačí ke zvládnutí Vaší cesty životem, 
půjdeme společně s Vámi“

Bc.Tomáš Magnusek – ředitel služby

Inspirace na akce v okolí
Městské divadlo Dr. J. Čížka v Náchodě vás zve:
• 19. března 2023 v 15:00 hodin
 Divadýlko MRAK: ČARODĚJNÁ POHÁDKA
• 20. března 2023 v 19:00 hodin
 Divadlo na Fidlovačce Praha: EVA TROPÍ HLOUPOSTI
• 21. března 2023 v 19:00 hodin
 HARFOVÝ DUET: Katarína Ševčíková a Zbyňka Šolcová
• 22. března 2023 v 19:00 hodin
 PLANETA SLEPIC: Lukáš Pavlásek – STAND-UP SPECIAL
• 27. března 2023 v 19:00 hodin
 PO JEDNÉ STOPĚ – beseda o Africe s Martinem Písaříkem

Police nad Metují, Pellyho domy
• Jarní prodejní výstava 
 3. 3.–1. 4. 2023
Výstava nabídne dekorace a výrobky s jarní a velikonoční tématikou – drá-
tkované i keramické dekorace, ozdoby z korálků, voňavé svíčky a  mýdla, 
háčkované ozdoby, kraslice dřevěné, malované i děrované, kuřátka, zajíčky, 
věnečky a spoustu dalších krásných výrobků od tvůrců z regionu.
Výstava je otevřena:   pondělí až pátek 8:30–11:30 a 12:00–16:00, 
sobota 8:30–11:30.

• Mgr. Jan Tůma: Proč se vydat do okresního muzea Náchod a všech 
 jeho poboček vč. Police nad Metují – úterý 14. 3. 2023 od 15:00 hodin
 Přednáška Polické univerzity volného času v rámci cyklu na téma Cesta  
 za historickými prameny aneb co kde najdu.
 Cena přednáška: 80 Kč pro předem přihlášené, 90 Kč ostatní, přihlášky  
 přijímá Knihovna města Police nad Metují, 
 tel. 491 543 230 nebo 775 440 686.

SPORT

Starší přípravka TJ Velké Poříčí/AFK Hronov
Dne 22. ledna jsme se, v nově postavené hale v Bukavicích, zúčastni-
li prvního společného turnaje. Hrálo se systémem 4 + 1 dle pravidel  
ml. přípravky. Ze začátku to všem týmům dělalo problém. Kluci si na 
odlišná pravidla postupně zvykali. První zápas skončil smírně, když se 
nám nepodařilo hned několik šancí proměnit v branku. Pak kluci zabrali 
a následujících 5 zápasů jsme vyhráli, což nás katapultovalo do čela ta-
bulky. Po obědě a delší pauze jsme přišli o porazitelnost, když jsme padli 
s pozdějším vítězem. Nakonec tým po sérii remíz obsadil ve slušně obsa-
zeném turnaji konečné 3. místo. Klukům bych chtěl poděkovat za jejich 
bojovnost a předvedenou hru a rodičům za podporu a fandění. Nakonec 
gratuluji Matěji Jirmanovi za vítězství v anketě nejlepší brankář turnaje, 
když v deseti zápasech za svá záda, s pomocí spoluhráčů, pustil pouze 
devět střel, což bylo s velkým odstupem nejméně ze všech.

Martin Marx
Umístění:
1. Police n/M bílá
2. Tatran Hostinné
3. Velké Poříčí/Hronov
4. TJ Dvůr Králové n/L
5. Slovan Broumov bílá
6. Jiskra Machov
7. Sparta Úpice
8. FK Náchod
9. Police n/M černá
10. Slovan Broumov modrá
11. Sokol Vítězná

Zleva: 
Ondra, Jakub, Lukáš N., Lukáš V., RAdim, Šimon, Vojta, Simon, Matěj, Tadeáš
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KADEŘNICTVÍ
ODBORNÝ VÝCVIK ŽÁKŮ

Střední průmyslová škola 
Otty Wichterleho

WWW.SPSOW.CZ
NÁCHOD, TEL: 727 807 587

VELKÉ POŘÍČÍ, TEL: 601 560 427
TĚŠÍME SE NA VÁS

nízké ceny
kvalitní služby

     Náchod, Kamenice 144      
     Velké Poříčí, Náchodská 542

Čáp Josef, ZEDNICKÉ A OBKLADAČSKÉ PRÁCE,
t. č. 602 380 709

Uvedena je hrubá mzda včetně benefitů po plném zapracování, 
pracoviště Červený Kostelec / Velké Poříčí. 

www.sgc.cz, personalni@sgc.cz, tel. 491 467 443

operátor/ka gumárenské výroby, 
mzda 36 000 Kč až 38 000 Kč měsíčně.

Saar Gummi Czech, evropský leader ve výrobě 
vytlačovaných pryžových těsnění pro automobily, 
hledá zaměstnance na pozice:

specialista gumárenské výroby - seřizovač, 
mzda 40 000 Kč až 55 000 Kč měsíčně,

25 dní dovolené + 12 dní bonusového volna ročně navíc.

INZERCE
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radost
KDYŽ  JE  NAKUPOVÁNÍ ...A  POPÍJENÍ  KÁVY

zazitek
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Poříčský zpravodaj vydává městys Velké Poříčí, Náměstí 102, 549 32 Velké Poříčí, IČO 654451, pod evid. č. MF ČR E 14490. 
Periodický tisk územního samosprávného celku. Výtisk zdarma. Foto: Úřad městyse Velké Poříčí, grafické zpracování: SPSOW Velké Poříčí.

Tisk: Střední průmylová škola Otty Wichterleho Velké Poříčí – vytištěno na stroji Heidelberg.
Další číslo Poříčského zpravodaje vyjde 1. května 2023.

 Příspěvky zasílejte nejpozději do 15. dne měsíce před datem výroby.


